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Acta de la Comissió Permanent de la Facultat de Geografia i Història  

celebrada el dia 16 de maig de 2019 
 
Dia: Dijous, 16 de maig de 2019 
Hora: 16 hores 
Lloc: Seminari del Departament d’Història de l’Art (5è pis)  
  
Presidit per: Ricardo Piqueras, Degà de la Facultat 
 
Secretària: Arlinda Garcia Coll 
 
Hi assisteixen: Aramburu, Mikel (en substitució d’Oriol Beltran); Buxeda i Garrigós, Jaume; Carbonell Guberna, Jaume; 
Estrada Bonell, Ferran; Garcia Coll, Arlinda; Gené Pinós, Pilar; Ibáñez Andujar, Àngels; López Bustins, Joan Albert, 
López Cachero, Francisco Javier; Martín Pons, Jordi, Narváez, Carme (en substitució Antoni Conejo); Piñol Alabart, 
Daniel, Piqueras Céspedes, Ricardo; Santacana Torres, Carles i Terés Tomàs, Rosa. 
 
S’excusen: Beltran Costa, Oriol, Buenacasa Pérez, Carles i Conejo Da Pena, Antoni. 
 
Ordre del dia:  

1.- Aprovació de les actes de les reunions anteriors (8/02/2019 i 12/03/2019)  
2.- Informació de l’equip deganal 
3.- Calendari acadèmic curs 2019-2020 
4.- Renovació del Consell Assessor de la Facultat 
5.- Torn obert de paraules 
 

S’inicia la reunió a les 16:08 h. 
 
1.- Aprovació de les actes de les reunions anteriors (8/02/2019 i 12/03/2019)  

S’aproven les actes de les reunions celebrades els dies 8/02/2019 i 12/03/2019 
 
2.- Informació de l’equip deganal 

El Degà informa que el dia 25 d’abril es va signar la concessió de cessió administrativa a la Fundació Casa de la 
Misericòrdia dels espais de les facultats de Geografia i Història i de Filosofia acordats segons conveni establert l'any 
2001. Aquest espai havia estat en litigi per diverses circumstàncies fins a aquest any. Les dues facultats es feliciten per 
haver tancat un tema que ha ocasionat molèsties i problemes de seguretat a causa dels usos indeguts d'aquests 
espais. Aquest era un dels temes que es plantejaven com a objectiu al programa electoral de l’actual equip deganal i 
que s’ha pogut aconseguir amb el suport del Rectorat i de Serveis Jurídics de la UB. 
 
També s’informa que l’intent d’ubicar el CAP Raval a la facultat és una proposta desestimada. En aquests moments, 
només es plantegen les opcions de la capella de la misericòrdia i la de l’edifici CUB, al costat del MACBA, i que és 
propietat de la Diputació de Barcelona. El rebuig clar expressat tant per la Facultat com pel Rectorat va servir per 
aturar la proposta d’utilitzar els terrenys on s’ubica el camp de pràctiques arqueològiques de la facultat. 
 
En relació amb la vaga del dia 9 de maig, s’explica que el dia abans d’aquesta va tenir lloc una reunió entre els degans 
de les dues facultats del centre i les representants de l’Assemblea de facultats. Es va arribar a un acord en relació a 
difondre la informació de la ILP sobre les taxes, la recomanació de dur a terme activitats acadèmiques no avaluables i 
al no bloqueig de l’accés a l’edifici. Malgrat l’acord, una vintena d’estudiants es van quedar a dormir a la facultat la nit 
prèvia a la vaga i l’endemà van impedir l’accés a l’edifici als estudiants. Tanmateix, aquest grup d’estudiants va 
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procedir a fer pintades a les parets de l’edifici, la majoria de les quals ni tan sols feien al·lusió als motius de la vaga. 
D’altra banda, el Rector va explicar que hi havia hagut acords amb els representants de l’Assemblea de facultats i que 
l’únic lloc on no es van respectar va ser a la nostra facultat. 
 
Al darrer Consell de Govern es va aprovar el Protocol de la Universitat de Barcelona per a la prevenció, la detecció i 
l’actuació contra les situacions d’assetjament sexual i per raó de sexe, identitat de gènere i orientació sexual, i altres 
conductes masclistes de la UB. Es destaca el fet que, en temes procedimentals, la responsabilitat es troba en la 
presidència de la Comissió d’Igualtat del centre on es rep la denúncia.  
 
En relació amb la Comissió d’Igualtat, s’informa que el 15 de maig va finalitzar el termini per fer propostes pel canvi de 
nom de la Sala Gran, seguint el procediment que es va acordar en una comissió permanent anterior. La Dra. Terés 
pregunta sobre si cal canviar el nom, mentre que el Dr. Santacana pregunta qui farà la tria del nom. S’obre un torn 
d’intervencions sobre el sentit del canvi del nom de la Sala Gran i el procediment per la tria del nom. S’explica que des 
de la Comissió d’Igualtat es va fer una crida adreçada als directors i directora dels departaments per a la proposta de 
noms. Un cop finalitzat el termini, la Comissió d’Igualtat valorarà les propostes que han arribat i farà una proposta. La 
proposta feta per la Comissió d’Igualtat serà portada a la Junta de facultat, que serà l’encarregada d’aprovar-la o 
rebutjar-la.  
 
Sobre temes de professorat, s’informa que els concursos van endavant, d’acord amb el calendari de tramitació. Quan 
a la convocatòria de places de càtedra de promoció, s’informa que totes les persones acreditades de la facultat 
entraran en els concursos d’aquest any, excepte en el cas del Dr. Pelai Pagés que, tot i estar acreditat, no compleix 
amb un dels requisits exigits per la UB. Finalment, s’anuncia que l’aprovació de les propostes d’emeritatge pels Dr. 
Sureda i la Dra. Cirlot i el rebuig de la proposta de la Dra. Isabel Pujadas, per no complir els requisits.  
 
El Vicedegà acadèmic informa que la Facultat participarà en un postgrau propi del campus Torreribera sobre temes 
d’alimentació. De moment, només es participarà en temes d’espais però més endavant es podria participar també en 
la docència que s’imparteix.  
 
La Càtedra Josep Termes, que inicialment estava inscrita en el que havia de ser el futur campus d’humanitats de la UB, 
ha estat adscrita a la facultat. S’informarà en Junta de Facultat. 
 
La Secretària acadèmica, Dra. Arlinda Garcia, explica que s’ha posat en marxa el programa Eramus per a estudiants de 
Doctorat. Aquest programa es gestionarà des de l’escola de doctorat i no des de l’ORI de les facultats, com succeeix 
amb la resta d’Erasmus. 
 
El Vicedegà de recerca, Dr. Buxeda, explica que s’han canviat les bases dels ajuts que atorga la Comissió de Recerca de 
la Facultat. Els canvis principals que es destaquen és que no es concediran ajuts per a convidar professorat estranger i 
que s’han establert diferències entre tipus de congressos i jornades. S’ha estès el termini per a la presentació fins al 30 
de maig i s’ha fet difusió entre els caps de departament perquè en facin difusió entre els membres dels seus 
departaments. 
  
3.- Calendari acadèmic curs 2019-2020 

El Dr. Piñol presenta la proposta de calendari per al curs 2019-2020 que ha estat aprovada en Comissió Acadèmica i 
que caldrà aprovar-lo en Junta. Es preveu l’inici del curs per al 16 de setembre, dues setmanes lectives després de les 
vacances de Nadal i l’inici del segon semestre el 10 de febrer. El Dr. Piñol comenta que alguns consells d’estudis estan 
treballant en la possibilitat de fer classes de 2 hores per no haver de fer classes després de les vacances de Nadal. 
 
4.- Renovació del Consell Assessor de la Facultat 

Amb motiu de la renovació del Consell Assessor de la Facultat es va fer arribar la petició als departaments de 
propostes d’empreses o institucions per a formar-ne part. En el moment de la reunió, només es disposa de les 
propostes del departament d’Història de l’Art i de Geografia. No es disposa de totes les propostes dels diferents 
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departaments per poder treballar la proposta. El Dr. Santacana lliure un llistat amb les propostes del departament 
d’Història i Arqueologia, mentre que el Dr. Aramburu es compromet a fer arribar les del departament d’Antropologia 
per abans de la Junta de Facultat. 

5.- Torn obert de paraules 

El Dr. Santacana intervé en relació amb la requisada de banderes i domassos que va tenir lloc el dia 29/3/2019, 
d’acord amb el requeriment de la Junta electoral. Fa esment a la queixa presentada pel departament d’Història i 
Arqueologia per la forma en què es va produir la retirada de símbols considerats com partidistes. La queixa no és per 
haver acatat el requeriment sinó per haver entrat als despatxos del professorat sense avisar prèviament i haver-se 
endut el que es va retirar en lloc d’haver-ho deixat al mateix despatx.  

El Degà assumeix les formes equivocades de l’actuació que van ser fruit de la precipitació amb la que es van succeir els 
fets. L’Administradora explica que l’ordre del Rector va arribar gairebé a les 14 h. i que, a les 16,30 h., el Gerent i una 
persona de l’assessoria jurídica de la UB van visitar la facultat per comprovar que s’havia executat el requeriment. Es 
va enviar un correu electrònic informant els professors dels despatxos afectats del que havia passat i explicant que 
podien recollir les seves coses quan volguessin. També explica que no es disposava d’un llistat previ dels despatxos on 
s’havia d’entrar, sinó que es va fer simultàniament la inspecció ocular i la retirada –donada la manca de temps– i 
després es va informar a posteriori.    

A les 17.20 hores el Degà aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 

 
 
 
La Secretària       Vist i plau 
Arlinda GARCIA COLL      El Degà 
        Ricardo PIQUERAS CÉSPEDES 
 


